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خطراتی بزرگ تر 

»اعتراف« علم الهدی

تماشاچی بازار 

کاهش کشته های تصادفات 

زنانه مردانه نکردیم 

کلمه »صیانت« 

استعفای »خرمشاد« 

آموزش مجازی نداریم

مصطفی هاشمی طبا، با اشاره به اینکه »به نظر می آید سیاست مشخصی برای 
آینده کشور نداریم« گفت: »درست است که مردم درگیر مشکلاتی مثل گرانی و 
تورم هستند و این یک خطر و مشکل جدی است؛ اما به نظر می رسد، خطراتی که 
در آینده ما را تهدید می کند، به مراتب بزرگ تر است«. این فعال سیاسی اصلاح طلب 
تصریح کرد: » ما در حوزه های برون مرزی و درون مرزی مشکلات عدیده داریم 

و دولت سکوت کرده است و برنامه ای ندارد.«

محمود صادقی فعال سیاسی نوشت: آن خطیب جمعه که با وجود در اختیار 
داشتن انواع رسانه، از تبدیل شدن گوشی هوشمند به رسانه آزاد اظهار نگرانی می 

کند در واقع به ناتوانی خود از انتقال پیام اعتراف می کند.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش که 
راز انفجار قیمت ها چیست، گفت: مردم شب عید سختی را سپری کردند و اکنون 
نیز در ماه مبارک رمضان با گرانی غیرقابل تحمل مواد غذایی به شدت تحت فشار 
هستند.حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی در تذکری شفاهی گفت: راه 
اندازی پروژه بن- بروجن تصمیمی غیرعقلانی، غیرشــرعی و غیرقانونی است، 
براساس کدام عقلی آب را از حوزه فقیر زاینده رود به حوزه غنی کارون منتقل می 
کنید؟ این تصمیمات مدیران باید در گینس ثبت شود.موسوی لارگانی در پایان 
گفت: وزیر جهاد کشــاورزی به همراه سازمان حمایت وزارت صمت نیز نقش 
تماشــاچی بازار را به خوبی ایفا می کنند، مقادیر تولید گوشــت، تخم مرغ و شیر 
نســبت به سال گذشته رشد کرده و اتفاق جدیدی هم در رشد جمعیت صورت 
نگرفته است، همچنین مصرف نیز به دلیل گرانی ها کاهش یافته، اقتصاددانان دولت 

به این سوال پاسخ دهند که راز انفجار قیمت ها چیست؟

رئیس پلیس راهور گفت: در سال ۸۴ تا ۸۶ یکی از شاخصه های بسیار مهم 
که ۲۷ هزار کشته سوانح رانندگی را به ۱۶ هزار در هر سال رساند، بحث واردات 
خودرو اســتاندارد و ایمن در کشــور بود، ما نیازمند استفاده از خودروی ایمن و 
کیفی و نه لوکس و فاخر هســتیم. ســید کمال هادیانفر، در نشست خبری با بیان 
اینکه بنا داریم همکاران ما در اعمال قانون کمترین تنش را داشته باشند و بیشتر از 
سیستم ها و سامانه ها استفاده کنیم، اظهار کرد: به همکاران گفتیم تا جای ممکن به 
مردم کمک کنند.این مقام انتظامی درباره واردات خودرو نیز گفت: ما تأکید داریم 
که کشور به سمت خود کفایی برود و حتماً محصول کیفی و ایمن داشته باشیم. 
هادیانفر گفت: در سال ۸۴ تا ۸۶ یکی از شاخصه های بسیار مهم که ۲۷ هزار کشته 
سوانح رانندگی را به ۱۶ هزار در هر سال رساند، بحث واردات خودرو استاندارد 
و ایمن در کشــور بود، ما نیازمند اســتفاده از خودروی ایمن و کیفی و نه لوکس و 

فاخر هستیم تا در تصادف کمتر شاهد فوتی باشیم .

سید محمد آقامیری عضو شورای شهر تهران در تذکری با اشاره به مصاحبه 
اخیرش درخصوص اختصاص فضایی از پارک ها برای مادران و کودکان گفت: 
تذکر بنده درباره مصاحبه ای است که در حد سه چهار دقیقه و تلفنی و در رابطه 
با رد یک شایعه انجام دادم و به نوعی آن را به بوستان مادر و کودک تسری دادم. 
او ادامه داد: شایعه ای در رابطه با زنانه و مردانه کردن پارک ها مطرح شد که بنده 
آن را به شــدت رد کردم و گفتم این مورد فقط به صورت بوســتان مادر و کودک 
است. بوستان مادر و کودک یک طرح بسیار جذابی است که در همین مدت کوتاه 
مورد استقبال خانواده ها قرار گرفته و قرار شد، در طول امسال ۳۵۲ بوستان به نام 
بوستان مادر و کودک در قسمتی از پارک های شهر تهران مجهز شود و برای آنها 

قابل استفاده شود.

تقی پور انوری، رئیس کمیسیون مشترک تصریح کرد: تدوین دومین طرح 
از مرداد ۱۳۹۹ تا دیماه ۱۳۹۹ و در مجلس فعلی انجام شد و به اسم طرح صیانت 
شناخته می شود. )جالب است بدانید هیچ وقت کلمه صیانت در عنوان هیچ یک از 
نسخه ها وجود نداشته و ندارد و دشمن عمداً این کلمه را برای این طرحِ پیشرفته 
انتخاب و تبلیغ کرده است تا بعداً »یعنی این روزها« از آن سوء استفاده کند(. رویکرد 
این طرح ایجاد خوداتکایی در خدمات پایه فضای مجازی بود تا از طریق آن امکان 
حفاظت از داده کاربران ایرانی فراهم شــود. از این جهت راهبرد غالب این طرح 

گزاره ای بین راهبرد چین و اتحادیه اروپاست. 

»محمدباقر خرمشاد« معاون سیاسی وزارت کشور طی روزهای گذشته در 
محل کار خود در این وزارتخانه حاضر نشده و شنیده ها حاکی از استعفای او از این 
سمت است. »خرمشاد« ۱۴ شهریورماه ۱۴۰۰ با حکم »احمد وحیدی« وزیر کشور 
به عنوان معاون سیاسی این وزارتخانه منصوب شده بود. تا این لحظه اطلاعی از 

موافقت وزیر کشور با این استعفا وجود ندارد.

در وضعیت نارنجی آلودگی هوای تهران، از یک سو وزارت بهداشت اعلام 
می کند مدارس باید تعطیل شوند و از سوی دیگر، آموزش و پرورش با هرگونه 
تعطیلی و ازسرگیری آموزش مجازی مخالفت می کند.  صادق ستاری فرد، سخنگوی 
وزارت آموزش و پرورش: تعطیلی مدارس به هر دلیلی به نفع دانش آموزان نیست، 
تصمیم گیرنده درباره درخواســت وزارت بهداشت برای تعطیلی  مدارس، ستاد 
مدیریت بحران اســت. تا پایان سال تحصیلی مدت زمان زیادی باقی نمانده و ما 
باید از فرصت حداقلی باقیمانده بیشترین بهره را به نفع دانش آموزان ببریم.توقع 
ما این است که مسئولان تصمیم گیرنده نسبت به استمرار آموزش های حضوری 
توجه داشته باشند و قرار نیست مدارس همیشه فدای سایر دستگاه ها شوند. آیا با 

تعطیلی آموزش وپرورش گردوغبار از بین خواهد رفت؟

اخبار ویژه ...

 

سرویس سیاسی- نماینــده اراک در مجلس گفت: ریزگردها همه کشور را 
در بر گرفته؛ مجلس باید رئیس ســازمان محیط زیســت کشور را به جلسه علنی 
دعوت می کرد تا پاسخ دهد. آقای محمدحسن آصفری در نشست علنی مجلس، 
آلودگی هوای استان های ایران در چند روز گذشته را »بی سابقه« دانسته و گفته »آیا 
باید باید ختم امََن یجیب بگیریم و منتظر باد و باران باشــیم؟ اگر منشــأ آن بیرون 
از کشــور بوده، تصمیم بگیریم.« مســئولان دولتی از روزهای پایانی هفته پیش با 
ورود ریزگردها به آسمان ایران، کیفیت هوا را در مناطق مختلفی کشور از جمله 
تهران، خطرناک اعلام کردند. تهران روز  جمعه ۱۹ فروردین ماه شاخص آلودگی 
۵۰۰ را ثبت کرد و ساعاتی در میان آلوده ترین شهر جهان از نظر کیفیت هوا قرار 
گرفت. منشأ ورود ریزگردها همسایگان غربی ایران اعلام  شده؛ برخی کارشناسان 
می گویند طرح آناتولی شرقی موسوم به GAP با ساخت ۲۲ سد بر روی رودهای 
فرات، دجله و ارس مشــکلات زیســت محیطی را در پایین دست این رودها در 
کشــورهایی مانند عراق به وجود آورده است. رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس هم خبر داده وزیر امور خارجه کشور را برای 
ارائه گزارش اقدامات این وزارتخانه در مورد جلوگیری از سدسازی ترکیه به این 
کمیسیون دعوت می کند. آقای حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه هم گفته 
تاکنون در گفت وگوهای دو جانبه ای با وزیر خارجه ترکیه، درباره احداث سد بر 
روی رودخانه ارس رایزنی کرده؛ او افزوده با مســئولان عراقی هم صحبت هایی 

انجام داده است.

رئیس  سیاســی-  سرویس 
کمیسیون اقتصادی مجلس گفت:  
در ماجرای معرفی بدهکاران بانکی 
فقط به ذکر نام بسنده نخواهیم کرد. 
نخستین مساله ای که حائز اهمیت 
اســت مدت زمــان بدهکاری این 
بدهکاران به سیســتم بانکی است. 
مسأله دوم عدد و رقم بدهکاری این 
افراد به سیستم بانکی است و مسئله 
دیگر نحوه مصارف آن هاســت که 
کمیســیون اقتصادی درخصوص 
تــک تک آن هــا به جزئیــات این 

مباحث ورود خواهد کرد.
پورابراهیمــی  محمدرضــا 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی ، درخصوص اعلام 
اسامی ابربدهکاران بانکی و اینکه 
»آیا مجلس و کمیســیون اقتصادی 
برای بررسی بیشــتر به این مسأله 
ورود خواهند کرد؟«، گفت: بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد بر اساس 

قانون مکلف هســتند که اســامی 
ابربدهــکاران بانکی را اعلام کنند، 
براساس اطلاعی که داریم بعضی از 
بانک ها این اقدام را شروع کرده اند؛ 
امــا ایــن اولین گام در این مســیر 
اســت و ما فقط به ذکر نام بســنده 
نخواهیم کرد. وی ادامه داد: یعنی ما 
گزارش هــای نظارتی مان را در این 
حوزه بر اساس محتوای اطلاعات 

ابربدهــکاران دنبــال می کنیــم. 
نخستین مساله ای که حائز اهمیت 
اســت مدت زمــان بدهکاری این 
بدهکاران به سیســتم بانکی است. 
مسأله دوم عدد و رقم بدهکاری این 
افراد به سیستم بانکی است و مسئله 
دیگر نحوه مصارف آن هاســت که 
کمیســیون اقتصادی درخصوص 
تــک تک آن هــا به جزئیــات این 

مباحث ورود خواهد کرد.
رئیــس کمیســیون اقتصادی 
مجلــس در ادامه ابراز داشــت: ما 
ایــن اقدام کــه در گام اول فقط نام 
بدهکاران اعلام شــده را یک اقدام 
مثبت می بینیم اما این کافی نیســت 
و بــه نظر می رســد کــه در حوزه 
تخصیص منابــع به افراد و بنگاه ها 
باید شفاف سازی به منظور رعایت 

عدالت اجتماعی اجرایی شود.
پورابراهیمــی گفت: موضوع 
اعلام اســامی بدهــکاران بانکی و 
پیگیــری جزئیات ایــن پرونده ها 
اقــدام مهمــی در بحــث رعایت 
عدالت اجتماعی اســت و یکی از 
خروجی هایــی کــه در این حوزه 
رقم خواهد خورد، این است که ما 
کیفیت و روش اعطای تســهیلات 
را به روشــی که قابل رصد باشد و 
اطلاعات آن در دســترس همگان 

قرار گیرد، تغییر دهیم.

ســرویس سیاســی- عضــو 
کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
شــورای اسلامی گفت: حرف مجلس 
شورای اســلامی درباره ارز ترجیحی 
این است که نباید کالاهای اساسی گران 
شود و در صورت گرانی، دولت باید به 

نحوی آن را جبران کند.
مصطفی طاهری ، درباره سازوکار 
حذف ارز ترجیحی، اظهار داشت: نظر 
مجلس شورای اسلامی در این باره آن 
بود که اختیار را به دولت دهیم تا نحوه 
تخصیص ایــن یارانه را خودش تدبیر 

کند.
وی بیان کرد: قطعاً نحوه تخصیص 
ارز ترجیحی به نحوی که تاکنون وجود 
داشــت، بدترین شکل ممکن بود. این 
یارانه به صورت کامل به دست مصرف 
کنندگان نرســید و بخش اعظمی از آن 
مشخص نشد به جیب چه کسانی رفت.

عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: 

اختلاف قیمت بین ارز ترجیحی و ارز 
آزاد بسیار زیاد است. دولت مجاز است 
نحوه این نوع حمایت را خودش تعیین 
کند که می خواهد در آخر، زنجیره این 
حمایت را از مردم داشته باشد و یا آنکه 
به نحوی دیگر از آنان حمایت معیشتی 

کند.
نماینده مــردم زنجان در مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد: حرف مجلس 

شورای اسلامی درباره ارز ترجیحی این 
است که دولت نباید در زمینه کالاهای 
اساســی به مردم گرانی تحمیل کند و 
بایــد کاری کند که قدرت خرید مردم 
در ســال ۱۴۰۱ با شهریور سال ۱۴۰۰ 
ســنخیت داشته و یکسان باشد و نباید 
قدرت خرید آنان کاهش یابد. برای مثال 
اگر قیمت روغن خوراکی افزایش یابد، 
دولت باید به نحوی این گرانی را جبران 

کند تا به مردم فشار وارد نشود.
وی در پاســخ به سوالی مبنی بر 
اینکه دولت چگونــه می تواند تبعات 
حذف ارز ترجیحــی را کاهش دهد، 
اظهار داشــت: حــذف ارز ترجیحی 
لزوماً باعث ایجاد مشکلات برای مردم 
نخواهد شــد و اگر نحوه اجرای آن به 
خوبی و درستی انجام شود، هیچ گونه 

تبعات منفی نخواهد داشت.
طاهری با تأکیــد بر اینکه در این 
زمینه باید اقناع ســازی مردم به خوبی 
انجام شــود، گفت: همراه سازی مردم 
بســیار مهم اســت. ما تجربه داریم که 
در سال های گذشته هدفمندی یارانه ها 
انجام شد و از آن جایی که اقناع سازی به 
خوبی انجام شده بود، مردم منتظر بودند 
که این برنامه اجرایی شــود اما اصلاح 
قیمت بنزیــن در دولتِ روحانی بدون 
اقناع ســازی مردم انجام شد و تبعات 
زیادی داشــت. همراه سازی مردم در 

این باره بسیار مهم است.

ســرویس سیاسی-یک عضو 
کمیســیون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی گفت: دســتور رئیس قوه 
قضائیه در خصوص بازدید و سرکشی 
نماینــدگان از مجموعــه ها و مراکز 
قضایی، گامی مفیــد برای تصویب 

قوانین مورد نیاز است.
اردشیر مطهری گفت:»نمایندگان 
مجلس منتخب، مورد رجوع و پناهگاه 
مردم اند.دستور رئیس قوه قضائیه در 
خصوص بازدید و سرکشی نمایندگان 

از مجموعــه ها و مراکز قضایی برای 
آشــنایی و احصای نواقص، معایب، 
ایرادات، کاســتی ها و مشکلات در 
مجموعه های قضایی، گامی اســت 
مفید، موثر و اساسی در جهت تدوین 
و تصویب قوانین مورد نیاز و نظارت 
بر اجرا در راستای رسالت و وظایف 
نمایندگی که قاضی القضات با درایت 
و کاردانی و در راستای خدمت رسانی 

بیشتر به مردم آن را ابلاغ فرمودند.
 منتخبان مردم با همه توان از این 

فرصت استثنائی که برای اولین بار در 
نظام جمهوری اســلامی فراهم شده 
در جهت ارتقای جایگاه قوه قضائیه 
و ســطح خدمت رسانی به مردم بهره 

خواهند برد.«
در نشست  هم اندیشی با اعضای 
کمیســیون صنایــع و معادن مجلس 
حجت الاسلام  اســلامی  شــورای 
والمسلمین محســنی اژه ای با اشاره 
به دستور خود به مقامات و مسئولان 
قضایی در سراسر کشور برای صدور 

مجوز به نمایندگان مجلس، وزراء و 
سایر مســئولان ذیربط جهت بازدید 
از بخش هــا و مراکز مختلف قضایی 
گفت: »از نظر مــا بازدید نمایندگان 
مجلس و ســایر مسئولان از بخش ها 
و مراکــز مختلف قضایــی و احصاء 
نواقــص و ایرادات زیرمجموعه های 
قضایی و ارائه راه حل از ســوی آنها، 
نه تنها بلااشــکال که مفید و مثمرثمر 
اســت و ما از این موضوع اســتقبال 

می کنیم.«

پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

فقط به ذکر نام ابربدهکاران بانکی بسنده نخواهیم کرد

طاهری عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:

لزوم جبران گرانی کالاهای اساسی

واکنش مطهری به دستور اژه ای برای بازدید نمایندگان از مراکز قضایی

آیا باید برای حل مسئله ریزگردها 
ختم امََن یجیب بگیریم؟

علیرضابیگی نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی:

شفافیت در فرآیندهای مجلس جلوی هر 
بده بستانی را می گیرد

سرویس سیاسی- احمد علیرضا بیگی ، درباره 
انتقادات مردم نسبت به مشکلات معیتشی و اقتصادی 
در کشور و عمکلرد نمایندگان در پاسخ به این انتقادات 
و این که آیا وزیری از کابینه سیزدهم استیضاح می شود، 
گفت: نظارت مجل دارای سلسله مراتبی است؛ از سؤال 
آغاز می شود و به تحقیق و تفحص و استیضاح می رسد. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که 
امروز بازار سؤال در مجلس گرم است، عنوان کرد: وزرا 
در کمیسیون های مختلف مدام حضور پیدا می کنند و به 
سوالات نمایندگان پاسخ می دهند. البته هنوز سوال از 
یک وزیر به صحن آمده است اما فکر می کنم به ترتیبی 

این اتفاق باز هم خواهد افتاد.
وی تاکید کرد: قطعا نمایندگان به فراخور مطالباتی 
کــه مردم در حوزه های انتخابیه از آنها مطرح می کنند 
پیگیر مســائل هستند و هنگامی که نتوانند پاسخ های 
لازم را از دستگاه های اجرایی دریافت کنند، مجبور به 
استفاده از اهرم های نظارتی خودشان خواهند شد که 

کم کم این موضوع عمومیت پیدا خواهد کرد. 
علیرضا بیگی درخصوص این که نمایندگان تا چه 
حد پای انتقادات مردم از عملکرد وزرا خواهند ایستاد و 
اگر وزیری نتوانست از عهده وظایفش برآید را استیضاح 
می کنند، گفت: به شخصه معتقدم استیضاح حتی اگر 
انجام شــود توفیقی به دست نمی آید، از این جهت که 
قاطبه مجلس خودشان را در قبال دولت متعهد می دانند 
و جهت گیری هایی هم در این خصوص قبلًا داشته ایم؛ 
به هر حال ۲۲۰ نماینده مجلس به آقای رئیســی نامه 
نوشــتند و از ایشان درخواست کردند که در انتخابات 
ورود پیدا کند و از دیگر رقبای آقای رئیسی خواستند 
کنار بکشند و شرایط را برای وی فراهم کنند. لذا اگر در 
مجلس موضوع استیضاح امکان طرح پیدا کند تصور 

نمی شود توفیقی بدست بیاورد از همین رو نمایندگان 
از این امکان استفاده می کنند تا موضوعات را مطرح و 

مردم را در جریان مشکلات بگذارند.
وی با بیان این که ممکن است نماینده ای استیضاح 
را امضا کند اما مدتی بعد باتوجه به اخذ اطلاعاتی که 
می گیرد قانع شود و امضایش را پس بگیرد، بیان کرد: 
یک نماینده حتما باید برای بازپسگیری امضایش پای 
استیضاح یک دلیل قانع کننده داشته باشد تا بتواند ارائه 
دهــد، این که چه اتفاقی افتاده اســت و چه توفیقی با 

مطرح کردن مســئله استیضاح به دست آمده است که 
سبب اقناعش شده است که از سوال و استیضاح صرف 

نظر کرده است همه را باید بیان کند.
نماینــده تبریز در مجلس شــورای اســلامی 
خاطرنشــان کرد: حق مردم است که بدانند چه چیزی 
باعث اقناع نماینده شده است برای همین است که ما 
اصرار داریم فرآیندهای مجلس با شــفافیت در اختیار 
افکار عمومی قرار گیرد که جلوی هرگونه شــائبه بده 

بستان گرفته شود.

نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت: ۲۲۰ نماینده مجلس به آقای رئیسی نامه نوشتند و از ایشان درخواست کردند که در انتخابات ورود پیدا کند و از 
دیگر رقبای آقای رئیسی خواستند کنار بکشند و شرایط را برای وی فراهم کنند. لذا اگر در مجلس موضوع استیضاح امکان طرح پیدا کند تصور نمی شود توفیقی 

بدست بیاورد از همین رو نمایندگان از این امکان استفاده می کنند تا موضوعات را مطرح و مردم را در جریان مشکلات بگذارند.

قطعــا نمایندگان بــه فراخور مطالباتــی که مــردم در حوزه هــای انتخابیه از 
آنها مطــرح می کنند پیگیر مســائل هســتند و هنگامی که نتوانند پاســخ های 
لازم را از دســتگاه های اجرایــی دریافــت کنند، مجبور به اســتفاده از اهرم های 
نظارتی خودشــان خواهند شــد که کم کم این موضوع عمومیــت پیدا خواهد کرد. 

سرویس سیاسی- یک فعال سیاسی 
اصلاح طلــب گفت: الان که اصلاح طلبان 
در قدرت نیســتند، فرصــت طلایی برای 
بازسازی گفتمانی و تشکیلاتی خود دارند.

غلامرضا ظریفیان ، درباره اولویت های 
جریان اصلاحات در سال جاری اظهار کرد: 
یکی از مهمترین شاخص های اصلاح طلبی 
چه در زمانی که در قدرت باشند چه نباشند، 
اعتقاد عمیق به مصالح مردم است. در حال 
حاضر اصلاح طلبان فرصت خوبی دارند 
کــه هم در عرصه گفتمانــی و هم عرصه 
تشــکیلاتی به بازسازی خود بپردازند. این جریان باید گفتمان خود را متناسب با 
نیازهای زمان سامان دهد و به یک اجماع نسبی درباره اولویت ها و راهبردهای مورد 

نیاز جامعه برسند و مبنی بر آن اجماع، برنامه های خود را تنظیم کنند.
وی ادامه داد: اصلاحات با توجه به تحولات جهانی و تغییر ســبک زندگی 
در جامعه باید گفتمان خود را به روز کند. الان که اصلاح طلبان در قدرت نیستند، 
فرصت طلایی برای بازسازی گفتمانی و تشکیلاتی خود دارند. در واقع بازسازی 

گفتمانی و تشکیلاتی اولویت اول اصلاحات است.
این فعال سیاسی با اشاره به ایجاد تشکیلات فراحزبی برای جبران نقیصه تکثر 
احزاب در جریان اصلاحات، گفت: فعالیت جبهه اصلاحات پس از انتخابات سال 
گذشته کاهش یافته است و این یک نقیصه کار حزبی و سیاسی در ایران است که 
بیشــتر فعالیت ها  در مقطع انتخابات انجام می شود. اما به هر حال این تشکیلات 
تجارب خوبی دارد و می تواند با رویکرد بازســازی گفتمانی و تشکیلاتی، تعیین 

اولویت های جامعه و نقد قدرت فعال شود.
ظریفیان در پایان تصریح کرد: اصلاح طلبان از سویی نباید خود را از مسئولیت 
نقد مشــفقانه قدرت کنار بکشــند. هرجا کار درستی دیدند،  آن را تشویق کنند و 
هرجا سیاســت و رویه ها نادرســت بود، مسئولان را نقد کرده  و مردم را نسبت به 

این سیاست ها آگاه کنند.

ســرویس سیاسی- معاون حقوقی 
رئیــس جمهوری با بیــان این که نه امکان 
مقابلــه و نه امکان حــذف تعارض منافع 
وجود دارد، بر لزوم مدیریت تعارض منافع 

تاکید کرد.
محمــد دهقان معاون حقوقی رئیس 
جمهور در جلســه صحن مجلس شورای 
اسلامی طی سخنانی پس از ارائه تقاضای 
بررسی لایحه نحوه مدیریت تعارض منافع 
در انجام وظایــف قانونی و ارائه خدمات 
عمومــی با تاکید بر این که تعارض منافع با 
فســاد تفاوت دارد، اظهار کرد: ممکن است مواردی در خصوص تعارض منافع 
وجود داشته باشد که منجر به فساد شود و همچنین ممکن است مواردی از تعارض 

منافع وجود داشته باشد اما هیچ کدام به فساد منتهی نشود.
وی با بیان این که هر تعارض منافعی فســاد نیســت اضافه کرد: اگر تعارض 
منافع مدیریت شــود طبیعتا زمینه اعتماد مردم به نظام افزایش می یابد و همچنین 
دیگر بســتری برای فساد در کشور ایجاد نمی شــود. همه بارها مشاهده کرده ایم 
منافع عمومی با منافع شــخصی در تعارض قرار گرفته اســت و بسیار دیده شده 
مسئولان دولتی و کارکنان دولت و بخش های ارائه دهنده خدمات عمومی در زمان 
تصمیم گیری با تعارضی میان منافع عمومی و منافع شخصی، خانوادگی یا بستگان 

و گروه های متصل به آنها مواجه می شوند.
دهقان اظهار کرد: تعارض منافع موضوعی قابل حل نیســت بلکه واقعیتی 
اســت که وجود دارد و به صورت مداوم در زندگی شخصی کارکنان حکومتی و 
افراد این تعارض منافع وجود دارد. موارد بسیاری از تعارض منافع وجود دارد که 
هیچ گاه منتهی به فســاد نمی شود و علت آن نیز وجود باورهای مذهبی و وجدان 
فردی اســت. این اصول موجب می شود در زمان ایجاد تعارض منافع فرد به هیچ 
وجه از جاده عدالت و انصاف خارج نشود و اجازه ندهد که وسوسه ها و شهوات 

بر او مسلط شود.
وی با تاکید بر این که نه امکان مقابله با تعارض منافع وجود دارد و نه امکان 

حذف آن، خاطر نشان کرد: باید موضوع تعارض منافع را مدیریت کرد.
پس از صحبت های معاون حقوقی رئیس جمهوری و همچنین بیان اظهارات 
یک مخالف و یک موافق نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با تقاضای بررسی 
یــک فوریتی لایحه نحوه مدیریت منافع در انجام وظایف قانونی و ارائه خدمات 

عمومی موافقت کردند.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
چابهار گفــت: با تصمیم نمایندگان طرح 
صیانت از کمیسیون مشترک خارج شده و 

در صحن علنی بررسی می شود.
معین الدین سعیدی در نحوه بررسی 
طــرح صیانت گفت: با تصمیم نمایندگان 
در جلســه غیر علنی مجلس طرح صیانت 
از کاربران در فضای مجازی از کمیســیون 
مشــترک خارج شــده و در صحن علنی 

بررسی می شود.
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
مرداد ماه ســال ۱۴۰۰ تصمیم گرفتند، بررسی »طرح صیانت از کاربران در فضای 

مجازی« طبق اصل ۸۵ قانون اساسی به کمیسیون ویژه سپرده شود.
طبق اصل ۸۵ قانون اساسی، » سمت نمایندگی قائم به شخص است و قابل 
واگذاری به دیگری نیست. مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاری را به شخص یا 
هیئتــی واگذار کند ولی در موارد ضروری می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین 
را با رعایت اصل هفتاد و دوم به کمیسیون های داخلی خود تفویض کند، در این 
صورت این قوانین در مدتی که مجلس تعیین می نماید به صورت آزمایشی اجرا 

می شود و تصویب نهایی آنها با مجلس خواهد بود. «
بنابراین با موافقت نمایندگان با این درخواست، طرح صیانت از حقوق کاربران 
در فضای مجازی به جای بررسی در صحن علنی مجلس در کمیسیون مشترک و 
ویژه بررسی شده و به شورای نگهبان ارسال می شود.پس از حدود ۷ ماه بررس یاین 
طرح در کمیسوین مشترک، سرانجام سوم اسفند ماه سال۱۴۰۰ کمیسیون مشترک 
کلیات طرح صیانت را به تصویب رساند،تصویب کلیات این طرح انتقادات زیادی 
را علیه مجلس در فضای مجازی به همراه داشت.درپی این انتقادات  معاونت قوانین 
مجلس شورای اسلامی با صدور نامه ای، مصوبه کمیسیون ویژه مبنی بر تصویب 
کلیات طرح صیانت از کاربران در فضای مجازی را ابطال کرد.پس از آن حدود ۱۸۵ 
نماینده در نامه ای به هیات رییســه مجلس خواستار بازگشت این طرح به صحن 
علنی مجلس شدند.مجلس در جلسه غیر علنی این درخواست را بررسی و طرح 

صیانت را تعیین تکلیف کردند.

ظریفیان: 

اصلاح طلبان یک فرصت طلایی 
در اختیار دارند

معاون حقوقی رئیس جمهوری:

باید تعارض منافع را مدیریت کرد

با تصمیم نمایندگان در جلسه غیرعلنی؛

طرح صیانت از کاربران فضای مجازی 
در صحن علنی بررسی می شود
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